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ZAB.0012.6.6.2024 
 
 

Protokół nr 5/24  
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 26 listopada 2024 roku 

1) Otwarcie obrad 
 
Pani Danuta Ewa Warszawska - Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska w dniu 26 listopada 2024 r. o godzinie 15:05 otworzyła obrady Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Przewodniczący powitała radnych oraz Pana Karola 
Matusiaka -Wicestarostę, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Panią Emilię 
Kordylewską - Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Pana Adam Rejmaka 
– Łowczego Okręgowego. .  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Komisji stwierdziła, że w obradach bierze udział 3 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 5 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

3) Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Komisji powiedziała, że członkowie komisji otrzymali porządek obrad 
w brzmieniu:  
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 4/24 z dnia 21 października 2024 r.  
5) Informacja z realizacji zadań prowadzonych przez Polski Związek Łowiecki. 
6) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2025 r. 
7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2040.   
8) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2025.   
9) Opracowanie projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu we Włocławku na rok 2025.  
10) Sprawy różne. 
11) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zapytała radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad?  
Wyniki głosowania:  
Z a - 3  
Przeciw - 0  
Wstrzymało się - 0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
komisja przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
4) Przyjęcie protokołu nr 4/24 z dnia 21 października 2024 r. 

 
Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z posiedzenia Komisji z dnia 21 października 2024 r.? Wobec braku uwag 
Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, kto jest za przyjęciem protokołu nr 3/24 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 13 sierpnia 2024 roku 
i przeprowadziła procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Z a - 3   
Przeciw - 0  
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
Komisja przyjęła protokół nr 4/24 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
z dnia 21 października 2024 r. 
 

5) Informacja z realizacji zadań prowadzonych przez Polski Związek Łowiecki. 
 
Przewodniczący Komisji poinformowała, że radni otrzymali w materiałach na komisję 
stosowną informację. Następnie otworzyła dyskusję.  
Łowczy Okręgowy  powiedział, że Związek Łowiecki ma szeroki zakres zadań, nawet  
niezwiązany dokładnie z łowiectwem, bo także i wspiera różne organizacji. Związek uzbierał 
ok. 2 mln zł dla powodzian a łączna wartość kwestii pomocowych dla powodzian,  to wartość 
ok. 10 mln zł.  Jest to stowarzyszenie liczące ok. 130 tysięcy ludzi, którzy mają przeważnie 
każdy kilka jednostek broni. Polski Związek Łowiecki jest aktualnie na etapie włączenia do 
systemu bezpieczeństwa państwa. Jest podpisane porozumienie między Łowczym Krajowym 
a Ministrem Obrony Narodowej. Leśnicy i myśliwi znają szczegóły i potrafią wywnioskować 
nawet poprzez zachowanie zwierząt, co się dzieje gdzieś w pobliżu. Jeżeli nagle stado ptaków 
się podrywa i z wielkimi okrzykami gdzieś tam się przemieszcza, to znaczy, że coś się dzieje. 
Społeczeństwo nie jest na bieżąco informowane o pewnych zagrożeniach środowiskowych, 
z którymi walczy Polski Związek Łowiecki, m.in. z ptasią grypą.  Jeżeli chodzi o okręg 
włocławski, to w okręgu włocławskim jest około 1500 myśliwych. Na dzień dzisiejszy 1512. 
Jest to okręg mały. Toruński okręg ma około 3000 myśliwych, bydgoski około 4500 
myśliwych. Okręg włocławski funkcjonuje w pięciu powiatach. Łącznie w Polsce jest 49 
okręgów łowieckich.  Jeżeli chodzi o zwierzynę, którą  dysponuje się w okręgu, to są:  dziki, 
jelenie, sarny, wilki. Z powodu dużej liczby wilków zmniejszy się populacja saren.  Jeżeli 
chodzi o zagrożenie dla człowieka, to nie ma zagrożenia ze strony wilków. Większe 
zagrożenie może być od strony dzików, ale tylko loch, które są tak zwane prowadzące. Jeżeli 
locha prowadzi warchlaki, to w tym czasie może być niebezpieczna. Jest to bardzo 
opiekuńcze zwierzę, które dba o swoje potomstwo. Wilki, póki co, nie podchodzą do ludzi, 
boją się ich. Jeżeli chodzi o gospodarstwa domowe, to są przypadki, że niestety wilki 
zagryzają psy, inne zwierzęta luźno chodzące. Trzeba się  spodziewać w najbliższym czasie 
innego zagrożenia. Otóż na zachodnim pasie (okręgi Opole, Poznań, Zielona Góra, Szczecin)  
jest inne zagrożenie, które jest bardzo niebezpieczne, a mianowicie szopy pracze. Szopy są 
zagrożeniem dla środowiska,  z uwagi na to, że doskonale poruszają się po drzewach 
i  wybierają jaja, małe ptaszki. Innym zagrożeniem wynikającym ze strony szopa pracza, to 
jest to, że on ma w sobie bardzo silne, trujące alergeny.  
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Jeżeli chodzi o ASF, to dookoła w innych okręgach, ten ASF jest, a okręg włocławskiej, jest 
wolny od choroby.  Łowczy podkreślił, że w ciągu ostatnich dwóch lat, bardzo dynamicznie 
wzrosła populacja jeleni. Łowczy jest w trakcie opracowania materiału, do Minerstwa 
Środowiska, żeby zezwoliło na odstrzał jeleni.  Łowczy stwierdził, że jest mniejsza populacja 
dzików.  Lisy najczęściej są trzebione przez własne choroby. Jest to bardzo pożyteczne 
zwierzę, jeżeli chodzi o lasy, bo usuwa mi.in. padlinę. Łowczy poinformował, że w okręgu 
jest 39 kół łowieckich i 37 dian.  
Przewodniczący Komisji odtworzyła dyskusję.  
Radny Marek Czałpiński  zapytał, czy ktoś prowadzi jakieś badania odnośnie liczby wilków 
w lasach?   
Łowczy Okręgowy poinformował, że co roku jest przeprowadzana inwentaryzacja, ale wilka 
na inwentaryzacji nie policzy się. Inwentaryzację prowadzi się w ciągu dnia i w nocy też, i to 
nie odzwierciedla stanu faktycznego. Z inną zwierzyną jest prościej, bo zwierzyna ma swoje 
stałe miejsca, stałe trasy, przemieszczanie itd.  Wilk – nie. Nie mniej jednak szacuje się ilość 
wilka na podstawie zauważonych przez poszczególnych myśliwych. Najprawdopodobniej na 
39 kół łowieckich jest ok. 70 wilków. Jest to duża przestrzeń – byłe województwo 
włocławskie.  Łowczy podkreślił, że nie widzi w tej chwili zagrożenia ze strony wilka dla 
człowieka.  
Radny Marek Czałpiński  zapytał, jak przedstawia się odstrzał dzika?  
Łowczy Okręgowy powiedział, że myśliwi mogą mieć uprawnienia: podstawowe, później 
uprawnienia selekcjonerskie, a takim najwyższym uprawnieniem -  to są sokolnicy. W okręgu 
naszym sokolnictwo nie funkcjonuje, natomiast selekcjonerów jest bardzo wielu. Istnieje tzw. 
roczny plan łowiecki, czyli dokument dla każdego koła, który jest uzgadniany 
z nadleśnictwem. Właścicielem zwierzyny żyjącej dziko, jest Skarb Państwa. Lasy 
państwowe muszą też regulować populację zwierząt.  Każde koło otrzymuje określoną ilość 
odstrzałów. Jeżeli chodzi o dziki, to oprócz zasadniczego odstrzału, to dwa lata temu weszły 
w życie przepisów o odstrzałach sanitarnych. Pojedyncze gdzieś tam odstrzały sanitarne 
trzeba było realizować. Te odstrzały sanitarne są wydawane przez inspekcje weterynaryjne,  
Powiatowego Lekarza Weterynarii. Natomiast ilość ostrzelanych dzików w aspekcie 
odstrzałów sanitarnych pod kątem ASF jest regulowana zarządzeniem wojewody, a źródłem 
ilości jest Wojewódzki Lekarz Weterynarii.  Koła otrzymują te odstrzały sanitarne. Odstrzały 
sanitarne zostały zrealizowane w naszym okręgu na poziomie około 85%. Plan zostanie  
wykonany, ale na pewno będzie przedłużony termin odstrzału. Jeżeli chodzi o zwierzynę na 
drogach, to w dniu wczorajszym była sarna leżąca na trasie Dobrzyń – Halinowo. Lekarz 
weterynarii i myśliwi zajęli się tą sarną.  Jeżeli chodzi o niebezpieczeństwo na drogach, to 
największym zagrożeniem są łosie.  Jeleń, sarna, daniel, dzik, przemieszcza się przez drogę, 
wskakują w ostatniej chwili pod samochód. Wynika to z tego, że biegną do światła.  
Przeważnie ma to miejsce wieczorem, przy zmierzchu, w nocy, bo wtedy zwierzę czuje się 
w jasnej przestrzeni bezpieczniej. Wtedy właśnie dochodzi do kontaktu z samochodem, który 
się kończy zawsze źle dla użytkownika drogi, a jeżeli jest to łoś, to tragicznie, bo łoś ma wagę 
ok. 200 kg i wielkie poroże.  Z dzikiem też jest ciężko, bo kontakt z dzikiem na drodze, to jest 
tak jak z kamieniem z uwagi na wagę zwierzęcia ok. 80 – 100 kg. Jeżeli zaś chodzi o kontakt 
z łosiem w lesie, to jest on najbardziej bezpieczny. Z innymi zwierzętami nie ma kontaktu, bo 
są płochliwe. Łoś nie jest płochliwy. Najgorzej, jeżeli człowiek hałasuje.  
Przewodniczący Komisji zapytała radnych, kto jest za przyjęciem informacji? 
Wyniki  głosowania: 
Za – 3 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
komisja przyjęła informację.  
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Informacja z realizacji zadań prowadzonych przez Polski Związek Łowiecki stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
 

6) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów 
pływających w 2025 r. 
 

Przewodniczący Komisji radni otrzymali projekt uchwały, zapoznali się ze stawkami opłat. 
Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusję.  
W związku z barkiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wyniki  głosowania: 
Za – 3 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
komisja pożywienie zaopiniowała projekt uchwały. 
Projekt  uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków 
lub obiektów pływających w 2025 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2040.   

 
Przewodniczący Komisji poprosiła Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały. 
Skarbnik Powiatu poinformowała, że art. 230 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych, stanowi, iż sporządzenie projektu uchwały wieloletniej prognozy finansowej 
należy wyłącznie do zarządu powiatu jednostki samorządu terytorialnego. 
Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu Włocławskiego przygotowana została na lata 2025 
– 2040 zawierająca prognozę długu i spłatę zobowiązań zgodnie z załącznikiem  Nr 1 do 
projektu uchwały i załącznikiem Nr 2 w którym przedstawiono przedsięwzięcia. Opracowana 
Wieloletnia Prognoza Finansowa zawiera elementy określone w art. 226 ustawy o finansach 
publicznych. Przy opracowaniu prognozy pozycji budżetowych powiatu Włocławskiego 
wykorzystano dwa podstawowe mierniki koniunktury gospodarczej – produkt krajowy brutto 
(PKB ) oraz wskaźnik inflacji (CPI). Na ich podstawie oszacowano wartości dochodów 
i wydatków Powiatu, co pozwoli realizować w przyszłości właściwo politykę finansową 
jednostki. Do roku 2025 przyjęto wartości wynikające z projektu budżetu, dla lat 2026-2040 
przyjęto sposób prognozowania poprzez indeksację o poszczególne wskaźniki tj. dynamiki 
średniorocznej inflacji  (CPI) i dynamiki realnej (PKB).Podzielenie prognozy w taki sposób 
pozwala na realną ocenę możliwości inwestycyjno-kredytowych powiatu. Sytuacja Powiatu 
Włocławskiego jest stabilna. Powiat terminowo reguluje swoje zobowiązania, a w całym 
okresie prognozy zachowana zostanie zarówna nadwyżka bieżąca wynikająca z art. 242, jak 
i relacja z art.243 ustawy o finansach publicznych. 
Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusję. 
W związku z barkiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wyniki  głosowania: 
Za – 3 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
komisja pożywienie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2025 – 2040 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

8) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2025.   
 

Przewodniczący Komisji poprosiła Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały. 
Skarbnik Powiatu poinformowała, że Zarząd Powiatu jest organem właściwym do 
opracowania projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2025 rok oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia WPF na lata 2025-
2040. Przedłożony przez Zarząd Powiatu projektu uchwały budżetowej na 2025 r. oraz 
projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025 – 2040  wraz 
z załącznikami, założenia i uzasadnienie przyjętych wartości zgodnie z przepisami 
wynikającymi z ustawy o finansach publicznych są propozycjami pod obrady Rady Powiatu. 
Przyjęto  dochody budżetu na 2025r. w wysokości – 211 873 171,50 zł, z tego: 
1) dochody bieżące w kwocie – 153 076 928,42 zł 
2) dochody majątkowe w kwocie – 58 796 243,08zł     
Planowane dochody powiatu z tytułu subwencji ogólnej na 2025r. wynoszą 24 563 249,91zł,  
W związku z reformą ustawy o dochodach jst subwencję ogólną od 2025 r. z BP otrzymuje 
powiat, którego potrzeby finansowe ustalone na rok 2025 są wyższe niż kwota kalkulacyjna 
w wysokości odpowiadającej różnicy między tymi kwotami (art.86 nowej ustawy). Potrzeby 
finansowe to element kalkulacji służący ustaleniu dochodów jst z tytułu subwencji ogólnej 
z BP, w przypadku gdy dochody z tytułu zwiększonego udziału w podatku PIT i CIT będą 
niewystarczające na pokrycie naliczonych potrzeb finansowych. Suma potrzeb finansowych 
dla Powiatu Włocławskiego na 2025 rok określona przez MF wynosi 69 731 455,18 zł, w tym 
potrzeby: 
- wyrównawcze 25 163 660,00 zł, 
- oświatowe 24 577 586,00 zł, 
- rozwojowe 4 077 263,71 zł, 
- ekologiczne 606 499,67 zł, 
- uzupełniające 15 306 446,00 zł. 
Od tak określonych potrzeb finansowych należy odjąć kwotę kalkulacyjną tj. 45 168 205,47 
zł, co daje kwotę naliczonej subwencji ogólnej na 2025 rok w wysokości 24 563 249,91 zł. 
Planowane dochody powiatu na rok 2025 z tytułu udziału we wpływach z podatku 
dochodowego od osób fizycznych  według informacji z Ministerstwa Finansów  wynoszą 
63 796 166,63 zł  , a dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób 
prawnych wynoszą 6 501 200,84 zł . Wysokość udziału w podatku PIT dla Powiatu to 2% 
dochodów podatników powiatu i 1,7% dochodów podatników powiatu z tytułu podatku  CIT. 
Rezerwa na uzupełnienie dochodów jst wynosi 1 351 514,62 zł. Ogółem dochody 
z informacji Ministra Finansów to kwota 96 212 132,00 zł 
Wielkość dotacji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego na 2025 r. wynosi 9 452 760 zł w tym 
na zadania własne Powiatu 5 477 583 zł,  zadania zlecone to kwota 3 975 177 zł .  
Informację na ten temat obrazuje Załącznik nr 6 do projektu uchwały budżetowej.  
W projekcie budżetu zostały uwzględnione dochody z tytułu sprzedaży składników 
majątkowych PZD -drewno (2.000 zł). 
Szczegółowe informacje o planowanych dochodach przedstawione zostały w Załączniku  
nr 1 do projektu uchwały budżetowej. 
Przyjęto   wydatki budżetu na 2025r. w wysokości – 218 835 514,91 zł, z tego: 
1) wydatki bieżące w kwocie – 128 059 524,33   zł 
z tego m.in.:  
- wydatki jednostek budżetowych w tym na wynagrodzenia i pochodne kwota 81 712 225,89 
zł 
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(zaplanowano wzrost wynagrodzeń średnio na 1 et. 300 zł brutto,  f. nagród 3% i 9% oraz 
wzrost wynagrodzeń nauczycieli o 4,1%, a docelowo podwyżki maja wynieść 5%) oraz 
wydatki związane z realizacja zadań statutowych jednostek  44 957 298,44 zł 
2) wydatki majątkowe w kwocie – 90 775 990,58 zł  tj. około 42% planu wydatków 

(41,48%) 
Szczegółowe informacje o planowanych wydatkach przedstawione zostały w Załączniku nr 2 
do projektu uchwały budżetowej. 
Przyjęto  deficyt budżetu Powiatu  w wysokości 6 962 343,41zł, pokryty z planowanego  do 
zaciągnięcia kredytu i pożyczki.  
Ustala się przychody budżetu na łączną kwotę 7 142 343,41 zł. i rozchody na kwotę 
180.000,00 
Zestawienie planowanych przychodów  przedstawia Załącznik nr 4 do projektu uchwały 
budżetowej. 
Na rok 2025 planuje się rezerwy ogólne, celowe i inwestycyjne na kwotę ogółem 1 190 000 zł  
z tego: 
1. rezerwa ogólna – 220 000,00  zł,  
2. rezerwa celowa – 970 000,00 zł, w tym na: 
a) realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego – 230.000,00 zł (tj. nie 

mniej niż 0,5% wydatków bieżących, pomniejszonych o wydatki na wynagrodzenia oraz 
pochodne od wynagrodzeń i o wydatki na obsługę długu), 

b) wydatki bieżące w oświacie i edukacyjnej opiece wychowawczej – 80.000,00 zł 
(zabezpiecza się środki na nieplanowane wydatki). 

c) na wydatki bieżące w opiece społecznej i pozostałych zadaniach w zakresie polityki 
społecznej – 80.000,00 zł ( zabezpiecza się środki na nieplanowane wydatki, 

d) wydatki bieżące w administracji – 80.000,00 zł (zabezpiecza się środki na nieplanowane 
wydatki), 

e) rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne – 500.000,00 zł, (na inwestycje i zakupy 
inwestycyjne ). 

Wydatki bieżące na zadania oświatowe zaplanowano w wysokości 31 296 208,58 zł bez 
zadań inwestycyjnych. Uwzględniają one zaplanowaną dotację podmiotową dla szkół 
niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych w kwocie 3 459 983zł. Potrzeby  
oświatowa przedstawione przez MF wynoszą 24 577 586 zł,  kwotę niedoboru to 6 718 622 
zł, którą nalży pokryć ze środków własnych Powiatu w celu realizacji zadań oświatowych. 
Ponadto na 2025 rok zaplanowano remont sali gimnastycznej w Zespole Szkół w Izbicy Kuj. 
na kwotę 130 000,00 zł. 
Zaplanowano również  kwotę 24 630 328,00 zł na wydatki dotyczące Domów Pomocy 
Społecznej w tym kwotę 1 747 285,00 zł na  dotację na prowadzenie DPS o zasięgu 
ponadgminnym.- DPS w Izbicy Kuj. Środki finansowe pochodzące z dotacji Wojewody na 
DPS-y to 5 416 583,00 zł. 
Wydatki majątkowe planuje się wraz z rezerwą na inwestycje i zakupy inwestycyjne  
w wysokości   90 775 990,58 zł, szczegółowe informacje przedstawione zostały w załączniku 
Nr 3 do projektu. 
Zaplanowano zadania  inwestycyjne  w PZD w łącznej wysokości 8 536 348 zł 
z  dofinansowaniem z  RFRD w kwocie  2 980 000 zł, na zadanie pn. Rozbudowa drogi 
powiatowej nr 2922C Pustki Choceńskie - Wilkowice  na kwotę 5 960 000,00 zł. Na 
realizacje zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych  środki własne powiatu  to kwota 
5 496 348  zł - poszczególne zadania inwestycyjne wymieniono w załączniku Nr 3.  
Zaplanowano również kwotę 60.000,00 zł  na dokumentację dla zadania pn. Budowa budynku 
siedziby PZD. Zadania remontowe w PZD to kwota 3 662 011,00 zł. 
Ponadto w budżecie zaplanowano następujące zadania inwestycyjne: 
- Zakup zeroemisyjnych autobusów wraz z elementami infrastruktury technicznej – stacje 
ładowanie baterii– do obsługi linii pozamiejskich na terenie powiatu włocławskiego, które 
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będzie dotyczyło zakupu 13 szt. autobusów elektrycznych wraz ze stacjami ładowania 
w kwocie 40 311 405,00 zł, z czego dofinansowanie z KPO to 29 496 150,00 zł tj. 90% 
kosztów kwalifikowalnych netto, wkład własny Powiatu 10 815 255,00 zł, w tym podatek vat 
7 537 905,00 zł, planowany do zwrotu z US po stronie dochodów, 
- Zakup niskoemisyjnych autobusów do obsługi linii pozamiejskich na terenie powiatu 
włocławskiego, które będzie dotyczyło zakupu 8 szt. autobusów hybrydowych za kwotę 
15 691 848,00 zł, z czego dofinansowanie z KPO to 11 481 840,00 zł tj. 90% kosztów 
kwalifikowalnych netto, środki własne powiatu 4 210 008,00 zł w tym podatek vat 
2 934 248,00 zł, planowany do zwrotu z US po stronie dochodów, 
- Budowa budynku dydaktyczno-warsztatowego przy ZS w Kowalu realizowane w  latach 
2023-2026 ogółem kwota 12 380 880,00 zł, z czego na 2025 rok planujemy kwotę 
6 000 000,00 zł, na 2026 rok kwotę 6 170 880,00. Zadanie planowane do realizacji z udziałem 
środków UE w kwocie 5 001 981,18 zł ( Fundusze EU dla Kujaw i Pomorza 2021-2027), 
dofinansowanie z BP 599 014,25 zł, środki własne powiatu 6 690 244,57 zł 
-Termomodernizacja budynku ZS w Lubrańcu Marysinie realizowane w  latach 2023-2025 
w kwocie 4 115 969,10 zł z czego na 2025 roku  planowana kwota wydatków to 3 959 759,10 
zł ze środków własnych powiatu w ramach pożyczki z Funduszy Europejskich dla Kujaw 
i Pomorza z K-PFR w Toruniu ( możliwe umorzenie to 49%). 
-Zakup i dostawa sprzętu medycznego na potrzeby  PCZ na 2025rok zaplanowano w kwocie 
7.310 106,28 zł, w tym środki UE 6.213.590,35 (w ramach Funduszy Europejskich dla Kujaw 
i Pomorza 2021-2027 ), środki własne powiatu 1.096.515,93 zł. 
  -Wymiana źródeł ciepła w jednostkach organizacyjnych Powiatu zadanie realizowana na lata 
2023-2025 w ogólnej wartości 6 803 948,23 zł Na 2025 rok zaplanowano wydatki w kwocie 
6.413948,23 zł, w tym środki UE 5 450 925,41 zł, środki własne powiatu 963 022,82– 
inwestycja planowana do realizacji   w ramach Funduszy Europejskich dla Kujaw i Pomorza 
2021-2027, 
- Renowacja budynku Starostwa Powiatowego we Włocławku etap III  w kwocie 
1 000 000,00 zł ze środków własnych, 
- Rozwój cyfryzacji i cyberbezpieczeństwa Starostwa powiatowego we Włocławku  w kwocie 
850.000,00 zł ogółem na lata 2024-2026, w tym na 2025 rok 255.000,00 zł. Zadanie jest w 
całości finansowane ze środków zewnętrznych tj. środki UE 697.000,00 zł i środki BP 
153.000,00 jako wydatki bieżące i inwestycyjne, 
- Termomodernizacja budynków Domu Pomocy Społecznej w Rzeżewie gm.Lubień Kuj. 
w kwocie 157.440,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Realizacja 
zadania planowana na 2025-2026. 
- Budowa Powiatowego Centrum Sportu i Rekreacji kwota na 2025 rok 50.000,00 zł, 
- Zakup projektora na salę konferencyjną kwota 15.000,00 zł  
- Modernizacja wraz z rozbudową kompleksu sportowego Orlik przy ZS w Lubrańcu kwota 
571.950,00 zł  w tym  dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Turystki 285.975,00 
- Dofinansowanie funduszu wsparcia Policji na pokrycie wydatków inwestycyjnych 
100.000,00 zł,  
- Udzielenie dotacji celowej na finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji 
z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej – Uchwała Rady Powiatu XIV/160/12 
z 11.06.2012 r. kwota  zaplanowana 90.000,00 
Zestawienie zadań inwestycyjnych w  załączniku Nr 3 
W ramach wydatków związanych z transportem zbiorowym w budżecie  na ten cel 
zaplanowano kwotę  3 815 775,88 zł z planowanym dofinansowaniem z Funduszu Rozwoju 
Przewozów Autobusowych w kwocie 2 348 211,60 zł oraz 1 467 564,28 zł udział  własny. 
Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu powiatu w 2025 rok  
przedstawia Załącznik nr 5 do projektu uchwały budżetowej wraz z informacją jakich zadań 
dotyczą.  Cała kwota udzielanych dotacji 8 715 278,68 w tym : dotacje celowe dla jst 1 812 
107,00 zł i dla jednostek spoza sektora finansów publicznych 3 443 188,68 zł oraz dotacje 
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podmiotowe dla jedn. spoza sektora fin.publ. 3 459 983,00 zł ). Zaplanowano m.in.: kwotę 
400.000 zł na ochronę zabytków,  na OSP kwotę 600.000 zł, na Stowarzyszenia w zakresie 
kultury fizycznej  430.00,00 zł, na Dożynki Gminno-Powiatowe 70.000,00 zł. 
Na Fundusz celowy dla KW Policji kwota 109.000 zł i KW Państwowej Straży Pożarnej 
100.000 zł. 
Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusję. 
W związku z barkiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wyniki  głosowania: 
Za – 3 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
komisja pożywienie zaopiniowała projekt uchwały. 
Projekt  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2025 stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu.    
Przewodniczący Komisji odczytała opinię komisji: 

„Pan 
Roman Tomaszewski 
Przewodniczący Komisji  
Budżetu i Finansów 
 

Uprzejmie informuję, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 
we Włocławku stosownie do zapisów § 5 ust. 3 uchwały Nr XXX/257/21 Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 czerwca 2021 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej powiatu włocławskiego na rok 2025 odbyła w dniu 26 listopada 2024 r. 
posiedzenie, na którym komisja sformułowała następującą opinię.   

Komisja pozytywnie zaopiniowała: 
1) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Włocławskiego na lata 2025-2040 (wyniki głosowania: „za” – 3, „przeciw” – 0, 
„wstrzymuję się” – 0),  

2) projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2025, 
(wyniki głosowania: „za” – 3, „przeciw” - 0, „wstrzymuję się” - 0).  

Informuję, że komisja nie sformułowała wniosków.  
      Przewodniczący Komisji  
Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

     Danuta Ewa Warszawska” 
 

 
9) Opracowanie projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Powiatu we Włocławku na rok 2025.  
 
Przewodniczący Komisji powiedziała, że radni otrzymali projekt planu pracy komisji na rok 
2025. Zapytała radnych czy mają uwagi lub inne propozycje?  
W związku z brakiem uwagi propozycji Przewodniczący Komisji zapytała radnych, kto jest 
za przyjęciem projektu planu pracy komisji ? 
Wyniki głosowania: 
Za – 3 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
komisja przyjęła projekt planu pracy komisji na rok 2025. 
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Projekt planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku 
na rok 2025 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 

10)  Sprawy różne 
 
Przewodniczący Komisji zapytała radnych czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby 
zabrać głos?  
Radni nie podjęli wniosków, oświadczeń.  
 

11) Zamknięcie obrad Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 26 listopada 
2024 r. o godz. 16:00 zamknęła posiedzenie komisji. 
 

 
 

Przewodniczący Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

 
Danuta Ewa Warszawska 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego  protokół  sporządziła: 
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska: 
 
 

 



 

 


